
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران: 

هنوز به نتیجه ای درباره گورستان 
جدید تهران نرسیده ایم

ش�هروند| نخس��تین نشس��ت خبری مهدی 
چمران به عنوان رئیس ش��ورای شهر تهران دیروز 
در ساختمان اصلی ش��ورا برگزار شد. آخرین وضع 
گورس��تان جدید پایتخت، انتخابات ش��ورایعالی 
استان ها، پیگیری مصوبات شورایعالی شهرسازی و 
حضور رضازاده در شورای شهر تهران و... از مهم ترین 

محورهای نشست خبری مهدی چمران بود.
چمران با اش��اره به عملکرد سه ماهه شورا گفت: 
»مش��ی ش��ورا تغییری نکرده اس��ت و ما با همان 
سیاس��ت ها درحال حرکت به سمت جلو هستیم. 
تعامل با مجلس و دولت ادام��ه دارد و کمیته های 
مشترکی بین کمیسیون های شورا و مجلس ایجاد 
شده و در دولت نیز کمیس��یون ویژه ای مشکلات 

تهران و کلانشهر ها را بررسی می کند.« 
چمران با تأکید بر اجرای سیاست های مقاومتی 
در ش��ورای ش��هر تهران گفت: »نباید ب��ه راحتی 
پول ها را هزینه کرد و در شورای گذشته ما همیشه 
بودجه ای اضافه می آوردیم.« ب��ه گفته چمران در 
سه ماهه  سال دوم شورای چهارم 53 مورد مصوبه 
عمومی، 57 مورد مصوبه باغات و 71 مورد نام گذاری 
انجام ش��ده اس��ت. در ادامه این نشس��ت خبری، 
چمران در پاسخ به سوالی درباره سموم محصولات 
کشاورزی گفت: »پالایش سموم کش��اورزی را در 
دوره سوم آغاز کردیم زیرا اطلاعات درستی در این 
زمینه نداشتیم که نخستین نتیجه پالایش نتیجه 
مطلوبی نداشت و نش��ان می داد تأثیرات سموم در 
وضع خوبی نیست اما این پالایش فراگیر نبود و تنها 

در یکی از میادین انجام شده بود.« 
او ادام��ه داد: »نباید با اع��لام نتایجی که کامل و 
دقیق نیست باعث دردسر و نگرانی شهروندان شویم 
و درحال حاضر منتظر نتایج بررسی های کمیسیون 
س��لامت در این خصوص هس��تیم همچنین هر 
استانی مش��کلات خاص خود را در این زمینه دارد 
و باید براس��اس پالایش های منطقه ای تولیدات و 

فرآورده های کشاورزی را پالایش کنیم.« 
رئیس ش��ورای ش��هر در ادامه در پاس��خ به این 
پرس��ش که با توجه به اتمام مهلت شهرداری برای 
اعلام مکان جدید گورستان پایتخت آیا اقدامی در 
این زمینه انجام شده است گفت: »شهرداری درحال 
بررسی این موضوع است اما به دلیل آن که با اعلام 
آن زمین ها افزایش قیمت پیدا می کنند از اعلام آن 
خودداری می کند. متأسفانه ایده شورا درباره ایجاد 
گورستان های شرقی و غربی عملی نشد و هر مکانی 
که انتخاب می شد همسایگان آن اعتراض می کردند 
درحال حاض��ر در ای��ن زمینه ب��ه نتیجه خاصی 
نرسیده ایم.« رئیس شورای شهر تهران درخصوص 
س��هم درآمده��ای پای��دار در بودج��ه 94 گفت: 
»نمی توانید سهمیه ای برای درآمدهای پایدار تعیین 
کنید و نمی توان گفت چقدر این درآمدها در بودجه 
94 افزایش داشته اس��ت اما ما هرچقدر شهرداری 

این بودجه را افزایش دهد استقبال می کنیم.« 
او با اش��اره به کاه��ش صدور پروانه س��اخت در  
سال جاری گفت: »احتمالا این روند در  سال آینده 
نیز ادامه داشته باشد و بنابراین شهرداری ها هرچه 
بیش��تر به س��مت کس��ب درآمدهای پایدار روی 
بیاورند.« رئیس ش��ورای ش��هر تهران در ادامه این 
جلس��ه درباره آلودگی هوای پایتخ��ت گفت: »در 
جلسه اضطراري آلودگی هوا که روز دوشنبه برگزار 
شد نماینده شورا دعوت نشده بود. موضوع آلودگی 
هوا باید جدی و ریش��ه ای حل ش��ود و راهکارهای 
کوتاه مدت تأثیرات اندک��ی در کاهش آلودگی هوا 

دارد.«
ب��ه گفته چم��ران در  س��ال جاری یک س��وم از 
پروانه های ساخت در تهران کاسته شده اما از لحاظ 

متراژ ساخت کاهشی نداشته ایم.

حسین مرعشی رئیس اسبق سازمان میراث فرهنگی و گردشگری در گفت وگو با »شهروند« راوی حکایت آشوراده شد

سرمایه گذار آشوراده نیستم
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ش�یده لالمی| موض��وع حرف های ما آش��وراده 
اس��ت. جزیره ای در دریای خزر و در جغرافیای استان 
گلستان که هنوز پای لودرها به آن باز نشده و با طبیعت 
منحصربه فرد و دست نخورده اش همچنان جزو معدود 
پناهگاه های حیات وحش ایران اس��ت. این روزها اسم 
آشوراده که می آید دل خیلی ها می لرزد. از همان روزی 
که حسن روحانی، رئیس جمهوری به استان گلستان 
رفت و در جم��ع خبرنگاران محلی خب��ری ناخوش 
برای فعالان محیط زیست داشت، »آشوراده به مرکز 
گردشگری تبدیل می ش��ود.« بعد از این سفر بود که 
خبر رسید »س��ازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری« و »محیط زیست« تفاهمنامه ای امضا 
کرده اند ک��ه آش��وراده را، این جزیره کوچ��کِ آرام را 
برای راه اندازی یک منطقه نمونه گردشگری به بخش 
خصوصی واگذار کنند. آشوراده، حالا اگر نه تنها موضوع 
اما مهم ترین مسأله زیست محیطی کشور است، جزیره 
کوچکی در همسایگی پناهگاه حیات وحش میانکاله 
که از س��ال ها پیش عده ای تلاش می کردن��د آن را به 
منطقه ای توریس��تی تبدیل کنند و ح��الا خیلی ها 
می گویند با این تفاهم نامه جدید باید غزل خداحافظی 
با روزهای خوب آشوراده را خواند.  در روزهای اخیر و در 
شرایطی که بحث آشوراده میان فعالان زیست محیطی 
بالا گرفته خیلی ها از حسین مرعشی به عنوان یکی از 
سرمایه گذاران پروژه گردشگری آشوراده نام می بردند. 
او در س��ال های پایانی ریاست جمهوری سیدمحمد 
خاتمی، معاون او و رئیس س��ازمان میراث فرهنگی و 
گردشگری بود. آشوراده، نقطه مشترک گفت وگوی ما 
با حسین مرعشی است. او اما هرگونه مشارکتی در این 
پروژه گردش��گری را رد می کند و می گوید: »آشوراده 
ظرفیت سرمایه گذاری سنگین و پروژه های گردشگری 
بزرگ را ندارد. چنانچه سرمایه گذاری بزرگی در زمینه 
گردشگری در این جزیره انجام شود، تنها جزیره ایرانی 

خزر از نفس می افتد.«
  در روزهای اخی�ر و همزمان با بحث ه�ا و نقد و 
نظرهایی که درباره آش�وراده شکل گرفته است، 
عده ای از ش�ما به عنوان یکی از س�رمایه گذاران 
اصلی این پروژه نام می برند، ش�ما یکی از کسانی 
هستید که می خواهید در آشوراده سرمایه گذاری 

کنید؟
 من قصد هیچ سرمایه گذاری در آشوراده را ندارم.

 این روزه�ا در محاف�ل زیس�ت محیطی گفته 
می شود که شما از حامیان این پروژه هستید و برای 

اجرایی شدن آن تلاش می کنید.
 نه این خبرها درس��ت نیس��ت. من که ارتباطی با 
دولت فعلی ندارم و اصلا در دولت نیستم و از جزییات 
تصمیمی که برای آشوراده گرفته شده هم بی خبرم. 
فقط شنیدم س��ازمان های محیط زیس��ت و میراث 
فرهنگی، تفاهمنامه ای امضا کرده اند که آن جا را به یک 

منطقه گردشگری تبدیل کنند. 
 اما شما سال ها پیش برای اجرای طرح مشابهی 

در این منطقه اقدام کرده بودید، درست است؟
 س��ال ها پیش زمانی که آقای مهیمنی اس��تاندار 
گلستان بودند. گروه توسعه و عمران کرمان را دعوت 
کردند که برای اجرای یک طرح گردشگری در استان 
گلستان و در منطقه آشوراده با آنها همکاری کنیم. قرار 
بود این پروژه در قالب طرحی توسط سازمان مناطق 
گردشگری اجرایی شود. آن زمان 380 هکتار از اراضی 
آشوراده را که دارای سند بود و این سندها به نام سازمان 
همیاری ش��هرداری استان گلس��تان بود، به سازمان 
مناطق گردش��گری واگذار کردند. این سازمان برای 
اجرای طرح گردشگری در آشوراده مطالعاتی را انجام 
داد. با توجه به این که آن جا بخشی از پارک ملی میانکاله 
است این سازمان علاوه بر دریافت نظرات کارشناسان 

داخلی از گروهی از مش��اوران خارج��ی دعوت کرد تا 
در این زمینه مطالعاتی انج��ام دهند و نتیجه را اعلام 
کنند. این مشاوران در پایان مطالعاتشان اعلام کردند 
این منطقه به دلیل ش��رایط خاص زیس��ت محیطی 
قابلیت اجرای طرح های گسترده گردشگری را ندارد و 
نمی توان طرح هایی با تراکم ب��الا را در آن جا اجرا کرد. 
پیشنهادی که آنها درنهایت به ما ارایه کردند این بود 
که در این محدوده فقط امکان طبیعت گردی با تراکم 
خیلی کم وج��ود دارد. بعد از این مطالع��ات و در پی 
صحبت هایی که با س��ازمان محیط زیست هم انجام 
شد عملا اجرای طرح توسعه گردشگری در این منطقه 

منتفی شد و بعد از آن این پروژه ادامه پیدا نکرد.
 اما بعدها توافقاتی را که با همین سازمان مناطق 

گردشگری شده بود، غیرقانونی دانستند.
کار غیرقانونی آن جا انجام نش��ده بود. یک سازمان 
380 هکتار از اراضی آشوراده را که سند داشت، واگذار 
کرده بود و عملا ماجرا هم ملغی شده بود. در سال های 
بعد همان کسانی که می گفتند ما کار غیرقانونی انجام 
دادیم، در دولت قبل به بهانه حفاظت از محیط زیست 
آمدند با سروصدا آن اسناد را باطل کردند اما بعد آمدند 
از موض��ع دولت برای آش��وراده آگهی دادن��د و اعلام 
کردند ک��ه دنبال س��رمایه گذار می گردن��د. ظاهرا با 
سرمایه گذاری هم توافق کردند ولی هیچ گاه کار انجام 

نشد. 
 آن زمان چطور 380 هکتار از اراضی آشوراده را 

به شما فروختند؟
 به من نفروختند. این زمین ها به س��ازمان مناطق 

گردشگری واگذار شد.
 مگر این اراضی جزو اراضی ملی و حفاظت شده 

نبود؟ چطور اراضی حفاظت شده را واگذار کردند؟
نه این 380 هکتار بخشی از زمین های آشوراده بود 
که قبل از انقلاب اعمال ماده 56 شده بود و در واقع این 
محدوده جزو مستثنیات مالکان قدیمی آشوراده تلقی 
شده بود. این زمین ها پیش از این به سازمان همیاری 
شهرداری ها واگذار ش��ده بود و این سازمان با استناد 
به همین سندها این 380 هکتار را به سازمان مناطق 
گردشگری واگذار کرد. سازمان مناطق گردشگری هم 
بعد از انجام مطالعات با توجه به نتایج و نظرات مشاوران 
به این نتیجه رس��ید که اجرای این طرح در آشوراده 
ممکن نیس��ت. هزینه ه��ای مطالعات را ه��م داد اما 

هیچ گاه پروژه گردشگری را در این محدوده اجرا نکرد.
 آقای مرعش�ی آن زم�ان واقعا براس�اس نتایج 
مطالع�ات و نظ�رات مش�اوران اج�رای ط�رح 
گردشگری در آش�وراده منتفی شد یا مقاومت ها 
و فشارهای فعالان زیس�ت محیطی کار را متوقف 

کرد؟ 

شهر

  سازمان محیط زیست نباید از حفظ آشوراده عقب نشینی می کرد         آشوراده ظرفیت سرمایه گذاری سنگین گردشگری ندارد 

خبر

 معاون مالی وزیر علوم جزییات بودجه
 94 وزارت علوم را تشریح کرد

پیش بینی کسری 200 میلیاردی 
دانشگاه ها در  سال آینده

ش�هروند| بودجه مصوب دانش��گاه ها و مراکز 
آموزش عالی در  س��ال 93 معادل 143/4 میلیارد 
تومان بود که در لایحه پیش��نهادی  س��ال 94 این 
اعتبار با رش��دی 21 درصدی ب��ه 974/4 میلیارد 

تومان افزایش یافته است.
محمدحسین امید، معاون اداری مالی و مدیریت 
منابع وزارت علوم با اعلام این مطلب در نشس��ت 
روسای دانشگاه ها و مراکز پژوهش و فناوری گفت: 
بودجه موسسات پژوهشی نیز از 250 میلیارد تومان 
در  سال 93 به 322 میلیارد تومان در لایحه بودجه  
سال 94 افزایش یافته است و بالغ بر 28 درصد رشد 
داشته اس��ت.  به گفته امید، در 9 ماهه  سال جاری 
71درص��د از اعتبار دانش��گاه ها و مراک��ز علمی و 
پژوهش��ی تخصیص یافت��ه اس��ت و امیدواریم با 
مس��اعدت دولت یازدهم همانند  سال گذشته این 
میزان تا پایان  س��ال به نزدیک 100 درصد افزایش 
یابد. امید اظهار داشت: متاس��فانه اعتبار برخی از 
دانشگاه ها کمتر از 20درصد رشد داشته است و در 
مجموع یک کسری اعتباری معادل 200میلیارد 
تومان را نش��ان می دهد که نیازمند توجه دولت و 

مجلس در قالب یک ردیف متمرکز است.
او با اش��اره به تخصیص 95 درص��دی اعتبارات 
دانش��گاه ها و مراکز آموزش عالی در  س��ال 92، به 
مقایس��ه بودج��ه وزارت علوم و مراک��ز پژوهش و 
فناوری در س��ال های برنامه پنجم و لایحه بودجه  
س��ال 94 پرداخت. او اظهار داشت: بودجه مصوب 
س��تاد وزارت علوم و ردیف های وابس��ته در  س��ال 
93 مع��ادل 257 میلیارد تومان ب��ود که در لایحه 
پیشنهادی  سال 94 این اعتبار با رشدی 3 درصدی 

به 265 میلیارد تومان افزایش یافته است.
معاون اداری مالی و مدیریت منابع وزارت علوم با 
اعلام رش��د 24/6 درصدی بودجه پارک های علم و 
فناوری در لایحه بودجه  سال 94 گفت: این اعتبار در 
 سال 93، 54 میلیارد تومان بوده است که در لایحه 
بودجه  سال 94 به 67 میلیارد تومان افزایش یافته 
اس��ت. او گفت: در مجموع اعتب��ارات وزارت علوم، 
دانشگاه ها و موسسات پژوهشی و پارک های علم و 
فناوری در لایحه بودجه  سال 94 نسبت به بودجه 
مصوب  س��ال 93، بالغ بر 18/7 درصد رشد داشته 
اس��ت. معاون اداری مالی و مدیریت منابع وزارت 
علوم اظهار داشت: بودجه  س��ال 94 براساس مدل 
سرانه استاندارد تدوین ش��ده است و ملاک ما آمار 
تعداد دانشجویان اعلامی از طرف موسسه پژوهش 
و برنامه ری��زی آم��وزش عالی و ب��ا در نظر گرفتن 
هزینه های آموزشی، پژوهشی، رفاهی و فرهنگی 

دانشگاه ها بوده است.
او با تأکید بر تنوع بخشی به درآمدهای اختصاصی 
دانشگاه ها تأکید کرد: یکی از روش های تقویت بنیه 
مالی دانشگاه ها استفاده از ظرفیت خیرین آموزش 
عالی اس��ت که در همین راستا ردیف مستقلی در 
بودجه پیش بینی شده است که از طرح های عمرانی 
خیرین که تا 50درصد پیش��رفت فیزیکی داشته 
باشند حمایت مالی شود و اعتبار موردنیاز آن تأمین 

شود.

نوبت دوم

شهرداری سوسنگرد در نظر دارد پروژه بهسازی معابر شهری خود را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد الشرایط واگذار نماید.فهرست خیابان های مورد نظر جهت پروژه 
به پیوست می باشد.

رتبه مورد نیازمحل تامًین اعتبارمیزان اعتبار پروژهعنوان پروژه

ش��هر  ش��هری  معابر  بهس��ازی 
سوسنگرد

رتبه 5 راه و بانداز اعتبارات طرح های عمرانی استانی20/000/000/000 ریال

لذا بدینوسیله از شرکتهای واجد الشرایط دعوت می گردد از تاریخ 93/10/03 لغایت 93/10/13 جهت دریافت اسناد مناقصه به امور قراردادهای شهرداری سوسنگرد مراجعه نمایند.
-مهلت ارائه پیشنهادات قیمت و ارائه مدارک تا پایان وقت اداری مورخ 93/10/24 می باشد.

-این شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.متقاضی می بایست جهت شرکت در مناقصه بهسازی معابر شهری شهر سوسنگرد به مبلغ 70/000/000 ریال)هفتادمیلیون ریال( 
بعنوان سپرده به شماره حساب 2171142247007 بانک ملی اهواز شعبه کوی انقلاب واریز و یا بصورت ضمانت نامه بانکی ارائه نماید.-به پیشنهادات مخدوش و مشروط ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.-مبلغ 500/000 ریال )پانصد هزار ریال( جهت خرید اسناد نقداً دریافت خواهد شد.-ضمناً هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه خواهد بود.
                           فهرست خیابان های مورد نظر جهت پروژه مناقصه بهسازی معابر شهری شهر سوسنگرد:

عملیاتعرضطولخیابان های مورد نظرردیف

بیس و آسفالت32010تکریم 3 و 4 و 5 )3(1

بیس و آسفالت1621312 متری2

بیس و آسفالت2508باوی 1 و 32

خاکبرداری – خاکریزی  33014شهید آل ابراهیم4
کوپال

خاکبرداری – خاکریزی 2045014 متری سنبل5
کوپال

خاکبرداری – خاکریزی  122708 پیام نور6
کوپال

ارتباطی خ کوی سیاحی و کوی 7
دانشگاه

خاکبرداری – خاکریزی 4808
کوپال

خاکبرداری – خاکریزی 1207اتصال خ بهمن 3 و 84
کوپال

خاکبرداری – خاکریزی  1006انتهای خ بهمن 95
کوپال

خاکبرداری – خاکریزی  3006نسترن101
کوپال-بیس-آسفالت

خاکبرداری – خاکریزی – 3508نسترن112
کوپال-بیس- آسفالت

آگهی مناقصه عمومی تک مرحله ای
نوبت دوم – چاپ دوم

امور قراردادهای شهرداری سوسنگرد

معاون وزیر راه و شهرسازي خبر داد:

 تزريق درآمد فروش اوراق مشاركت 
به هزار و 103 كيلومتر آزادراه

ویژه

مع��اون وزی��ر راه و شهرس��ازي آزادراه هاي 
تهران-شمال، تهران-رودهن، رشت-قزوین، 
تبریز-ب��ازرگان، پل زال-اندیمش��ک-اهواز، 
حرم تا ح��رم از قم تا مش��هد و تهران-کرج را 
پروژه ه��اي داراي اولویت در س��اخت آزادراه 
هاي کش��ور دانس��ت که در مجم��وع هزار و 
103 کیلومتر طول دارند و تلاش مي ش��ود 
با اس��تفاده از درآمد حاصل از ف��روش اوراق 
مشارکت عملیات اجرایي ساخت آنها تسریع ش��ود. به گزارش روابط عمومي شرکت ساخت و 
توسعه زیربناهاي حمل و نقل کش��ور، علي نورزاد ضمن اعلام این مطلب افزود: مشارکت مردم 
در س��اخت زیرس��اخت هاي حمل و نقل از طریق خرید اوراق مشارکت منجر به تکمیل  پروژه 
هاي نیمه تمام و افزایش س��رعت و ایمني سفرهاي بین شهري خواهد ش��د. وي از آزادراه ها به 
عنوان یکي از استانداردترین راه هاي موجود یاد کرد و گفت: در حال حاضر 2 هزار و 200 کیلومتر 
آزادراه در کشور در دست بهره برداري است و امیدواریم با مشارکت بخش خصوصي هزار و 199 
کیلومتر آزادراه در دست ساخت نیز تکمیل و زیر عبور قرار گیرد. معاون وزیر راه و شهرسازي اتصال 
استان هاي مختلف کشور به کریدورهاي آزادراهي را از اولویت هاي وزارت راه و شهرسازي عنوان 
و اضافه کرد: با اولویت بندي طرح هاي آزادراهي تلاش شده تا منابع موجود به طرح هاي داراي 
اولویت اختصاص یابد تا زودتر شاهد بهره برداري از آن ها باشیم. نورزاد یادآور شد: میزان ترافیک 
عبوري، وضعیت راه موجود، جایگاه طرح در کریدور هاي اصلي کش��ور، نقش مسیر در ترانزیت 
کالا و خدمات از جمله مواردي است که در اولویت بندي آزادراه هاي در دست ساخت لحاظ    مي 
شود. مدیرعامل شرکت ساخت و توس��عه ادامه داد: 2 هزار و 300  کیلومتر آزادراه نیز در دست 
مطالعه است که پس از اتمام مطالعات و فراهم شدن تمهیدات لازم ساخت آنها آغاز خواهد شد. 
نورزاد نحوه اعتبار موردنیاز براي احداث آزادراه ها را فارغ از بودجه عمومي از منابعي چون فروش 
اوراق مشارکت، فاینانس، سرمایه گذاري بخش خصوصي و... اعلام کرد.لازم به ذکر است اوراق 
مشارکت طرح احداث و بهسازی زیربناهای حمل و نقل کشور به ارزش 500 میلیارد تومان از روز 
دوشنبه8 دی ماه سال جاری به مدت 3 روز کاری در شعب منتخب بانک تجارت سراسر کشور به 

فروش می رسد. سود علی الحساب سالیانه این اوراق 22 درصد، 4 ساله و قابل انتقال به غیر است.

 عنوان مناقصه : مناقصه ساختمان آتش نشاني شهرك صنعتي آبيك

آگهی مناقصه عمومي شماره25/93/ش

روابط عمومي شركت شهركهاي صنعتي استان قزوين

شرکتهای شهرکهای صنعتی 
استان قزوین

نوبت اول

1- ن�ام و نش�انی مناقص�ه گ�زار: ش��رکت ش��هرکهای صنعت��ی اس��تان قزوی��ن
بوس��تان دهخدا،ش��ماره166، الله شهیدبهش��تی،روبروی  قزوین،بلوارآی��ت  در:  واق��ع   
www.qazviniec.ir اينترنت�ي:  س�ايت   028-33354590: تم��اس  تلف��ن 

2-نوع مناقصه: عمومی و یک مرحله ای
3- کیفیت و کمیت خدمات: 

کمی��ت: زیربن��ا 369 مت��ر مرب��ع ، ی��ک طبق��ه ، ب��ه ص��ورت س��وله در دو دهان��ه، 
کیفی��ت: طبق مش��خصات فني و عمومي س��اختمان، نش��ریه ش��ماره 55 و ب��ا رعایت 

مقررات ملي ساختمان
4- ن�وع تضمین ش�رکت در مناقصه : ضمانتنامه بانكي، پرداخ��ت نقدي، انواع اوراق 

مشارکتي طرحهای دولت
5 - مبلغ تضمین ش�رکت در مناقصه : 100/000/000 ریال ) صد میلیون ریال ( و 

دارا بودن اعتبار سه ماهه از آخرین مهلت تسلیم پیشنهادات
ش��رکت،  دبیرخان��ه   : پیش�نهادات  تس�لیم  و  اس�ناد  خري�د  مح�ل   -6
حساب69467032/86حس��اب  ش��ماره  ب��ه  ری��ال   150/000 مبل��غ  واری��ز 
) اس��ت  میس��ر  ش��رکت  مح��ل  در  خ��وان  کارت  طری��ق  از   ( مل��ت  بان��ک  ج��ام 

7-  مهلت خريد اسناد : از روز سه شنبه مورخ 93/10/09 تا روز سه شنبه مورخ 93/10/16 
8- مهلت تسلیم  پیشنهادات: تا پایان وقت اداري روز شنبه مورخ 93/10/27

9- تاريخ و محل گش�ايش پاکات: دفتر معاونت عمران و محیط زیست در ساعت 15 
روز شنبه 93/10/27 

10- مبلغ برآورد: 3/213/993/461 ریال براس��اس فهارس بهاي ابنیه، تاسیسات برقي 
و مكانیكي سال 1393 و براساس بخشنامه سرجمع

11- مدت قرارداد:  6 ماه 
12-  محل پروژه : شهرك صنعتي آبیک ، کیلومتر 50 آزاد راه  قزوین - کرج

13 – ش�رايط شرکت کنندگان : دارا بودن حداقل رتبه 5 ابنیه از سوي معاونت برنامه 
ریزي و نظارت راهبردي و ارائه یک قرارداد و صورتمجلس تحویل حداقل یک پروژه قابل 
قی��اس ابنیه فلزي یا س��وله ) از نظر حجم کار و ی��ا از نظر ریالي (  همراه با  رضایت نامه  

که  پیمانكار راساً با دستگاههاي اجرایي طي مدت 5 سال گذشته منعقد نموده باشد.
تبص��ره : پیمان��كاران داراي قرارداد با این ش��رکت در صورت نداش��تن اخطار ) به لحاظ 

تاخیر( و رضایت کارفرما ) عملكرد مناسب ( مي توانند در مناقصه شرکت نمایند.

آنچه عملا موجب ش��د طرح توس��عه گردشگری 
در این منطقه متوقف ش��ود نتایج هم��ان مطالعات 
بود. این مطالعات خیلی دقیق انجام شده بود و نشان 
می داد آشوراده جای مناسبی برای اجرای یک پروژه 
سرمایه گذاری گردش��گری نیست و اساس��ا اجرای 
پروژه به ش��کلی که کارشناسان مش��اور اعلام کرده 
بودند، توجیه اقتص��ادی ندارد. وقتی نتای��ج این بود 
س��ازمان مناطق گردش��گری هم اعلام کرد که برای 

سرمایه گذاری در آشوراده آمادگی ندارد. 
 این مطالعات چه زمانی انجام شد؟

فکر می کنم در سال های 83 تا 85 بود. 
 مش�اوران چ�ه ش�رکتی و از چه کش�وری این 

مطالعات را انجام دادند؟
نام ش��رکتی که این مطالعات را انجام داد به خاطر 

ندارم اما مشاوران فرانسوی بودند. 
 پیشنهادی که آنها بعد از مطالعات ارایه کردند 

ممنوعیت توسعه گردشگری بود؟
جمع بندی ای��ن مطالعات ای��ن بود که آش��وراده 
اکوسیستم بسیار حساس��ی دارد و تنها امکان اجرای 
طرح های محدود گردشگری به صورت طبیعت گردی 
در آن وجود دارد. مش��اوران فرانس��وی حساس��یت 
محیط زیست این محدوده را بسیار بالا توصیف کرده 
بودند و حتی گفته بودند در اجرای مس��یرهای پیاده 
گردشگری برای همان طبیعت گردی محدود هم باید 
مسیرهای چوبی با فاصله نیم متر از سطح زمین اجرا 
ش��ود و حتی اقامتگاه ها را هم به صورت آلاچیق های 
جنگلی و چوبی پیش بینی کرده بودند. در دوره آقای 
احمدی نژاد ه��م یک بار همان س��رمایه گذاری که با 
دولت توافق کرده بود تا طرح هایی را در آش��وراده اجرا 
کند با من دی��دار کرد .به او گفتم که چنین مطالعاتی 
انجام شده و مشاوران ما را از اجرای پروژه های بزرگ در 
این محدوده منع کرده اند. من به همین دلایل نه تنها 
پیگیر اجرای هیچ طرحی در آش��وراده نیستم بلکه با 
اجرای طرح های بزرگ گردش��گری در این محدوده 
هم مخالفم. به دوستان دولت هم توصیه می کنم که در 
مورد آشوراده با احتیاط و حساسیت خیلی زیاد عمل 

کنند و تصمیم بگیرند. خلیج گرگان و ش��به جزیره 
میانکاله زیست بوم خاصی است، هم برای تخم ریزی 
ماهیان خاویاری، هم برای پرندگان مهاجر و هم برای 
بعضی از گونه های حیوانی که در پناهگاه حیات وحش 
میانکاله زندگی می کنند. پروژه گردشگری در آشوراده 
باید در قالب طرح محدود طبیعت گردی اجرا ش��ود. 
آن جا جای س��رمایه گذاری های سنگین نیست، اگر 
این کار هم بخواهد انجام شود باید توسط سازمان های 
عمومی و دولتی انجام ش��ود چ��ون بخش خصوصی 
طبیعتا به سودآوری فکر می کند و دغدغه زیادی برای 

حفظ محیط زیست ندارد.
ش�ما الان با اجرای این طرح مخالف هستید اما 
زمانی که خودتان رئیس سازمان میراث فرهنگی 
بودید بحث توسعه گردشگری در آشوراده مطرح 
شد و زمین ها به همان سازمان مناطق گردشگری 
واگذار ش�د و بحث های زی�ادی هم در م�ورد این 
واگذاری و اسناد این زمین ها در گرفت. حالا چطور 
دیدگاه ش�ما تغییر کرده اس�ت؟ آن زم�ان هم به 

همین صورت فکر می کردید؟ 
نه این طور که شما می گویید و رسانه ها می گویند 
نبوده اس��ت. من توضیح دادم که پیشنهادی درباره 
آشوراده مطرح ش��د در زمانی که من رئیس سازمان 
بودم و خانم ابتکار هم رئیس سازمان محیط زیست. 
آن زمان یکی از معاونان خانم ابتکار هم مش��اور من 
بودند و مس��ئول کنترل پروژه. صرف نظر از حواشی 
مربوط به آش��وراده آنچه مهم اس��ت این اس��ت که 
از س��ال های دور مسئولان محلی اس��تان گلستان 
اصرار دارند و علاقه مندند که این اس��تان و همچنین 
آش��وراده به منطقه مهم گردش��گری کشور تبدیل 
شود و در آن جا اتفاقی بیفتد. به همین دلیل هم این 
موضوع در دوره های مختلف مطرح می شود و با رفت 
و آمد هر دولتی این پروژه مطرح می ش��ود تا به اجرا 
در بیاید. با اصرار و حمایت آنهاس��ت که اساسا بحث 
سرمایه گذاری در آشوراده هرچند وقت یک بار مطرح 
می شود. آنها به ش��دت پیگیر هستند که طرح هایی 
مشابه را در این منطقه به اجرا بگذارند. اتفاقا سازمان 
محیط زیس��ت همیش��ه مقاوم��ت لازم را در دفاع از 
میانکاله و آش��وراده داشته است حتی در مقطعی که 
من رئیس س��ازمان میراث فرهنگی و گردشگری و 
خانم ابتکار هم رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
بودند فش��ار مقامات محلی تا جای��ی پیش رفت که 
عده ای می خواستند آشوراده را از پارک ملی میانکاله 
خارج کنند. خود من به عنوان رئیس سازمان میراث 
فرهنگی گفتم این کار مصلحت نیس��ت و خواهش 
کردم متوقف ش��ود چ��ون حفظ محیط زیس��ت بر 
سرمایه گذاری ارجحیت داش��ت. در آن زمان پرونده 
آشوراده بسته ش��ده بود. قرار نبود هیچ اتفاقی آن جا 
بیفتد. ایجاد یک منطقه گردش��گری در آشوراده هم 
بیشتر خواسته ای است که در استان گلستان خیلی 
پررنگ است و من فکر می کنم با همین فشارهاست 
که الان چنین تصمیماتی گرفته شده. هرچند که به 
نظر من سازمان محیط زیست نباید از مواضع قبلی اش 

در حفظ آشوراده عقب نشینی می کرد.


